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Kenmerk 
PDGGO / documentId - In de brief zegt u toe om voor komend zomerreces een meer inhoudelijke 

evaluatie te sturen. Het idee is om hierin meer in te zoomen op de werking 
van de regeling, het animo onder eigenaren en bijstandsverleners, de 
reikwijdte en de uitvoering van de regeling. Deze evaluatie wordt momenteel 
opgezet. 

- Voorafgaand aan de inhoudelijke evaluatie ontvangt de Tweede Kamer over 
drie maanden weer een cijfermatige monitor, uitgevoerd door het 
Kenniscentrum. 

- In het debat van 16 oktober jl. heeft u toegezegd met de algemeen deken van 
de Nederlandse Orde van Advocaten (hierna: NOvA) het gesprek aan te gaan 
over hun zorgen bij de regeling. In de brief geeft u aan dat dit gesprek heeft 
plaatsgevonden op 24 januari jl., met de DGGO en de DG Rechtspleging en 
Rechtshandhaving van JenV.  

 
Toelichting 
- De regeling wordt uitgevoerd door de Raad voor Rechtsbijstand (hierna: RvR) 

onder verantwoordelijkheid van het ministerie van JenV (als verantwoordelijke 
partij voor de wet op de Rechtsbijstand (hierna: Wrb)). 

- In de regeling staat een evaluatiebepaling opgenomen dat het Kenniscentrum 
van de RvR een monitor opzet om te evalueren of de regeling aansluit bij de 
praktijk. Deze monitor is tot nu toe met name cijfermatig van aard. Deze 
cijfers worden nu in de Kamerbrief geduid. 

- Opvallend in deze cijfers is dat het animo onder eigenaren die bijstand willen 
(107) tot nu toe achterblijft ten opzichte van de verwachting. De 
monitorcijfers geven daarvoor geen verklaring. 

- Mede daarom wordt met de RvR en JenV nu gekeken naar een meer 
inhoudelijke evaluatie van de regeling die voor het zomerreces aan de Tweede 
Kamer verstuurd kan worden. Hierin kan meer worden ingezoomd op de 
werking, de informatievoorziening en de uitvoering van de regeling.  

- In het gesprek met de algemeen deken d.d. 24 januari jl. heeft de NOvA als 
belangrijkste zorg aangegeven dat de Wrb, waar de regeling op is gebaseerd, 
niet is bedoeld om alle rechtzoekenden in een massaclaim vrij te houden van 
rechtsbijstandskosten. Daarom pleit NOvA onder meer voor het inrichten van 
een rechtsbijstandsfonds. 

- In het gesprek is aangegeven dat het kabinet – daartoe opgeroepen door een 
amendement dat verzocht om rechtsbijstand voor iedere gedupeerde 
Groninger - een andere keuze heeft gemaakt. Immers, het gaat hier om door 
de overheid veroorzaakte mijnbouwschade en daarom valt te beargumenteren 
dat het in deze uitzonderlijke situatie moet gaan om door de overheid 
gefinancierde rechtsbijstand voor iedere gedupeerde. 

- In dit gesprek is tevens afgesproken om in de inhoudelijke evaluatie, die voor 
het zomerreces staat gepland, een aantal zorgpunten van de NOvA mee te 
nemen.  

- Voorafgaand aan de inhoudelijke evaluatie ontvangt de Tweede Kamer over 
drie maanden weer een cijfermatige monitor, uitgevoerd door het 
Kenniscentrum. 




